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21. november 2023 

Referat 

 

Møde i DASAM’s bestyrelse den 27.september 2023 på Teams (virtuelt) 
 

Deltagere: Harald Meyer, (HM S), Sorosh Taba (ST), Pernille Melander Thorsen (PM), Gitte Højberg 

Jacobsen, (GJ), Mette Lausten Hansen (MLH), Marianne Kyndi (MK), Inger Schaumburg (IS). 

Afbud: Margrethe Bordado Sköld (MBS), Astrid Rosenberg Eskildsen (ARE) 

 Aktion 
1. Valg af referent: 

 
 

Inger skriver referat 

2. Referat fra sidst (opfølgning): 

Referatet godkendes. Mette sender de få modtagne rettelser til MBS, der lægger 
på hjemmeside. 

Mette har lavet ny tekst til Rejselegat. Kommentarer er modtaget og nu kan 
teksten sendes til MBS til hjemmesiden. Kan bruges i 2024. 

NFA etablerer nu en “National database for Workplace exposure meassurements 
of chemical substances, smoke, dust, or microorganisms.” DASAM inviteres nu til 
at deltage i en stakeholder gruppe, der forventes at afholde to møder årligt. Harald 
og Vivi tilmeldes. Det er fortsat uvist om historiske målinger og målinger fra 
forskningsprojekter kan indgå. Det vil DASAM fortsat forsøge på at argumentere 
for. Et ligeværdigt samarbejde om databasen ser desværre ikke ud til at lykkes. 
 

Mette sender til MBS. 

Referatet godkendes, MBS 
lægger ud på hjemmesiden 
og sendes rundt. 

Mette får sendt tekst til 
rejselegat til MBS til 
hjemmesiden. 

HM melder til AT, at HM og 
Vivi deltager inden 3. 
oktober. 
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3. Meddelelser/opfølgning 

 Der er kommet en henvendelse fra FADL, som udgiver magasinet ”De 39 
specialer”, målgruppen er de medicinstuderende. Er sendt til Astrid (YAM) 
mhp. at finde intro/HU læge til at indgå i projektet om en ny udgave. 
 

 Marianne orienterer om, at budgetaftalen for region Midtjylland 2024 
beskriver besparelse på arbejdsmedicin. Der var lagt op til etablering af fælles 
ledelse på de to afdelinger. Afdelingerne og HL har protesteret. Det er nu 
ændret til en besparelse på 1-2 mio.kr. på driftsbudgetterne. 
Hospitalsledelserne ser på fordelingen mellem de to afdelinger. 40 
fagforeninger har sendt høringssvar med protest. DASAM vil sende 
høringssvar inden november. Marianne og Ane Marie sender oplysninger til 
brevet. 

 

Astrid orienterer 
bestyrelsen næste gang. 

HM og IS laver høringssvar 
til RM. 

MK sender note til HM. 

4. Miljømedicin i Arbejdsmedicin 

Skrivegruppen er fortsat i gang med at tilrette oplægget til 
medlemsmødet. Det forventes sendt til DASAMs bestyrelse 9. oktober. 
Det aftales, at bestyrelsen drøfter oplægget med skrivegruppen 

virtuelt fredag 13. oktober 14.15 til 15.00. (dette bliver eneste punkt). 
Arbejdsgruppen gav skrivegruppen input på fællesmøde 11. 
september. Referat fra dette møde 11.9. sendes ud til bestyrelsen.  

Udkastet til Miljømedicin i Arbejdsmedicin skal udsendes til alle 
medlemmer ca. 14 dage forud for medlemsmødet 8. november. 

 

HM indkalder bestyrelsen 
13. oktober 14.15-15. 

 

IS vedhæfter referat fra 
11.9. til udkast af referat for 
dette møde. 

5. Medlemsmøde om Miljømedicin 8. november 2023. 
Pernille og Jesper har forsøgt uden held at få lokale på OUH. Det aftales, at 
lokale ved Mødecenter Odense brugt ved jubilæumskonference forsøges. Det 
har plads til 60. DASAM betaler lokale og mad. Mødet er 10 – 15. Bestyrelsen 
samles efterfølgende til drøftelse fortsat på Mødecenter Odense, som vi har 
indtil kl. 17, og derefter til fælles mad på Nordatlantens Hus.  
PM og IS laver program pba. bestyrelsens drøftelse: Velkomst fra Harald, 
oplæg fra Skrivegruppen ved Paula, opklarende spørgsmål fra salen, drøftelser 
i mindre grupper med hjælpespørgsmål, 1,5 times fælles drøftelse og 
opsamling til sidst ved bestyrelsen. 
 
Efter 15 mødes bestyrelsen. 
 

PM og IS laver program for 
medlemsmøde samt 
hjælpespørgsmål til 
gruppedrøftelser. 

PM sørger for lokaler og 
mad til medlemsmøde og 
bestyrelsesmøde. 

Nordatlantens Hus bookes 
til bestyrelsens 
efterfølgende middag. 

6. Referat af møde mellem cheflægerne og DASAM’s formand og 
efterfølgende fælles møde med Arbejdstilsynet. 

Cheflægerne og DASAM drøftede ressourcer til Miljømedicin til de 7 
arbejdsmedicinske klinikker, som efterspurgt af skrivegruppen om 
Miljømedicin. Der tænkes på en gradvis stigning af udgifterne, som passer til 
mulighederne for opgavevaretagelsen. Der tænkes i indfasning over 10 år. De 
rapporterer direkte til skrivegruppen. 

Jesper Rasmussen, OUH har ikke mulighed for at fortsætte som redaktør for 
Armoni. Budget 130.000 kr. årligt. Aarhus og Bispebjerg forsøger at finde en 
løsning fra 1.1.24. 
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Cheflægerne vil i fremtiden invitere de øvrige afdelinger til virtuelt at følge 
gode faglige oplæg på de forskellige afdelinger. 

Fra Arbejdstilsynet deltog i anden halvdel af mødet direktør Signe Frederiksen 
og vicedirektør Lotte Manniche Groth-Andersen. Der blev spurgt til om 
AMK’erne ville bidrage til vurderinger af de indberetninger de får i forbindelse 
med natarbejde (pt. ca. 100 pr. år). Det var cheflægerne positive overfor. AT 
blev spurgt med skriftligt oplæg om det ikke var på tide igen at ansætte 
speciallæge/uddannelseslæger i Arbejdsmedicin. Svaret var nej. 

Der skal nedsættes en ekspertgruppe til undersøgelse af muligheder for at 
forebygge arbejdsulykker. DASAM vil pege på Kent Nielsen fra Gødstrup og 
Jens Lauritzen OUH til at indgå i arbejdet. 

Nyt møde om 1 år. 

7. Årsmøde 2024. 
Der arbejdes fortsat på det faglige program, som forventes at kunne udsendes 
inden jul. Muligheder for at anvende AI – kunstig intelligens i klinik og 
forskning er hovedemne dag 1. Der bliver to parallelle sessioner dag 2. PAM 
står for det psykologiske emne. Pernille kontakter Rasmus om planlægning. 
Årets eksponering dag 2 bliver Skimmelsvampe. 

 

 

 

PM kontakter Rasmus om 
psykologisk emne og 
oplægsholdere til dag 2 på 
årsmøde 2024. 

8. Nyt fra PAM. 
Der er ikke efterårsmøde i år. PAM kan evt. søge DASAM om økonomisk 
støtte til afholdelse af fagligt møde. 

PM orienterer PAM 

 

9. Nyt fra YAM 
Intet nyt. 

 

10. Eventuelt. 

Sorosh oplyser at det ikke er muligt at lade alle klinikker læse og kommentere 
artikler til Lægehåndbogen, idet tidsfristen er kort. Vivi er hovedredaktør og 
har sat en række medredaktører til at hjælpe fra klinikken i Aarhus. 

HM oplyser at rapporten om den lægelige videreuddannelse fra SST forventet 
endeligt godkendt snarest. 

Sorosh har været i Stockholm som repræsentant for DASAM til møde i 
PEROSH – et forskningssamarbejde mellem de nationale forskningscentre for 
arbejdsmiljø i Europa. Der efterspørges oplysninger om program og 
hjemmeside. 

 

 

ST sender oplysninger om 
hjemmeside og program for 
PEROSH konference. 

  

11. Næste møde 

Virtuelt møde: 13. oktober 14.15 – 15.15 (kun Miljømedicin). 

 HM og MBS indkalder  
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                          25. oktober 2023 9.00 – 10.30 

Fysisk møde:  8. november efter medlemsmøde. 

  
 

 

 

 

 

 

Med venlig hilsen, 

Inger Schaumburg 


